

# DANSK HOVAWART KLUB

Medlem af den internationale Hovawart-Føderation (IHF)



## Dansk Hovawart generalforsamling.

24. marts 2019/10.00-16.00

Dagsorden. 1. Valg af dirigent

2. Referent

3. Valg af 2 stemmetællere

4. Formanden aflægger beretning

5. Udvalg aflægger beretning

6. Godkendelse af reviderede regnskab. (Godkendt regnskab DHK 2018)

7. Behandling af indkomne forslag. Valg af formand

8. Valg. a) Valg af formand-

b) Valg af bestyrelsesmedlemmer.

Flg. er på valg.

Katharina Gaca

c) Valg af suppleant

Janna Hansen - Genopstiller

d) Valg af revisor Ulla Benz - ønsker ikke genvalg

e) Valg af revisorsuppleant

9. Fremtidig virksomhed

10. Evt.

## Referat:

Antal stemmeberettede: 15

Pkt. 1	Carsten Nielsen valgt Alle deltagere præsenterede sig
Pkt. 2	Steen Larsen
Pkt. 3	Michael Nielsen og Helle Mortensen
Pkt. 4	Steen aflagde formandens beretning - <i>Bilag A</i> <i>Beretningen taget til efterretning</i>
Pkt. 5	Peter Mortensen gennemgik beretningen fra udstillingsudvalget - <i>Bilag B</i> Inge: hvor stort har deltagerantal været på udstillingerne. Peter: 39 i Fredericia og 34 i Roskilde I 2018 er der indført elektronisk katalog. Der er ikke kommet tilbagemeldinger. Spørgsmål om der er mulighed for at sætte andre info ind i det elektroniske katalog. Det skulle der være. Pia: Spørgsmål omk. gavekort til nye hvalpe. Alle medlemmer af DHK, der får hvalp, får et gavekort, uanset om det er danske eller udenlandske hvalpe. Spørgsmål omk. max. antal hunde til en dommer. Det har ikke været et problem indtil nu og der er ikke et max antal, mange deltagere vil selvfølgelig give mindre tid til den enkelte. <i>Beretning taget til efterretning</i>

	<p>Vibeke gennemgik beretningen fra Avlsudvalget - <i>Bilag C</i>  Tina: Hvad var dødsårsag hos hvalpe.  Vibeke orienterede om dette  Helle: Har IHF et system til at opsamle informationer.  IHF har et system, som klubben har adgang til. Tyskerne, som administrerer dette, har flere gange efterlyst tilbagemeldinger fra medlemslande i IHF. I øjeblikket arbejder Tyskland på at flytte og ændre denne database, som vi forhåbentlig får adgang.  IHF har også en platform, hvor hvert medlemsland kan lægge info ind, eks. klubblade, arrangementer ect.  Pia: er det dyrlægen der skal beskrive sygdomsforløb/dødsårsag. –  Det vil være en fordel, at det er dyrlægen, der laver en sygdomsbeskrivelse.  Inge: Det er kun ejer eller opdrætter, der kan indberette via det skema, som findes på hjemmesiden.  <i>Beretning taget til efterretning</i></p> <p>Steen gennemgik beretning for kåringsudvalget. - <i>Bilag D</i>  Pia: Det er svært at finde informationer på hjemmesiden, når der skal vælges hanhunde, fra udlandet.  Vibeke: Det arbejder udvalget på, således at det bliver lettere at finde disse oplysninger og samtidig tydelig gøre disse.</p> <p>Steen gennemgik beretningen for brugshundeudvalget. - <i>Bilag E</i>  Michael: Hvor kan man træne disse specifikke programmer.  Der er få klubber der tilbyder disse, men der findes flere, f.eks. schæferklubben, rottweilerklubben, Danmarks Civile Hundeførerforening (DCH)  Snak omk. de forskellige FCI programmer, der er kommet flere prøver i det nye program  Michael: FCI - programmerne giver mulighed at deltage i internationale konkurrencer.</p>
Pkt. 6	<p>Niels gennemgik revideret regnskab.  Klubbens regnskab føres elektronisk, og alle bilag ligger elektronisk.  Indtægterne er faldet i forhold til 2016, men årsagen er at butikken er nedlagt.  Vedr. udgifterne til udstillinger og mentalbeskrivelser er konstante.  Der er sket en reducere i udgifterne til møder og trykning og udsendelse af blad.  Klubbens egenkapital er 31/12 2018 på 108457 kr.  PS: kørseludgifterne i mentalbeskrivelserne er alle kørselsudgifter ved en fejl konteret under vest.  <b><i>Regnskabet vedtaget</i></b></p>
Pkt. 7	<p>2 forslag:</p> <p>A) Ændring af regler for pokaler til udstillinger  Michael: Grunden til at det blev indført, var det også fordi der blev brugt mange pokaler, og aktive udstillere, vil få mange pokaler.</p> <p>Forslaget fra UU om, at det fremover er UU og bestyrelsen der finder den bedste løsning for uddeling af pokaler/rosetter ect. til udstillingerne.  <b>Forslaget vedtaget.</b></p> <p>B) Kontingentfrihed til DKK for bestyrelse  Inge begrundede sit forslag.  Niels: Godt forslag.  Pia: Godt forslag, også fordi det er frivilligt arbejde, og når der er krav om medlemskab af DKK, er det forbundet med en udgift, at være med i bestyrelse.  Forslag til afstemning.  Der er afgivet 15<sup>4</sup> stemmer.  Ja: 11 Nej: 0 Blank: 3  <b>Forslaget vedtaget</b></p>

8

Pkt. 8	<p>Valg: Formand: Steen Larsen - valgt</p> <p>Valg til bestyrelsen: Katharina Gace - valgt. Steen læste hendes indstilling op</p> <p>Valg af Suppl. Janne Hansen - valgt</p> <p>Valg af revisor Ulla Benz ønsker ikke at genopstille. Susanne Bagger-Sørensen blev valgt.</p> <p>Valg af revisor suppl.: Helle Mortensen valgt</p>
Pkt. 9	<p>Steen fortalte om de planlagte ting. Der er planlagt flg.:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Klubben fylder 40 år – fejres i forbindelse med udstillingen i Roskilde</li> <li>• 2 Udstillinger – Fredericia 26. maj / Roskilde 7. september</li> <li>• 2 DKK MB + 2 Udvidet MB Sjælland 5. maj/Fyn 5/6 oktober</li> <li>• 2 brugsprøve dage 15. juni og 10/11 august</li> <li>• 4 medlemsblade</li> <li>• Deltagelse i IHF-møde i Belgien</li> </ul> <p>Snak omk. IHF-arrangement i 2021. Der afholdes møder fredag og lørdag og der afvikles obedienc /lydighed lørdag og udstilling søndag.</p>
Pkt. 10	<p><b>Pia foreslog, at klubben afholdte en sporweekend</b>, hvor der både var teori og praktik. Vibeke foreslog at lave det til en fællestræning. Pia: Har mulighed for at få arealer til sportstræning. Tina: Det vil være rigtig fint, og vil opfordre at klubben prøver at arrangere en spordag, der er kommet nye medlemmer til. Michael: Det vil være rigtig godt, hvis der på forhånd er en gruppe, som er interesseret og så samtidig invitere andre. Steen: God ide, men vigtigt at der er areal til rådighed, og så starte med en dag. Inge foreslog, at Tina og Pia undersøger hvem der har interesse og så vende tilbage til BU/instruktør. Andreas: foreslår, at der skal være en pris for at deltage.</p> <p><b>Niels og Peter arrangerer en dag på brandskolen i Korsør. Det bliver i efteråret.</b> Arrangementet bliver slået op på hjemmesiden</p> <p>Inge foreslog <b>et arrangement, hvor Grethe Nielsen kommer og fortæller om mentalbeskrivelser.</b></p> <p><b>Hvad skal man gøre, for at der kommer flere til generalforsamlinger</b> Jette: tror lidt, at det er op ad bakke, fordi holdningen i samfundet har ændret sig. Vibeke: Det er positivt, at der er så mange vores GF i dag. Helle: Lave et ekstra arrangement på dagen, f.eks. hundetræning</p> <p>Peter: <b>opfordring til hvalpelisten, hvorfor er det kun tæverne der kommer på listen det kunne også være for kuld, hvor der er dansk han-hund.</b> AU tager det med i det videre arbejde.</p> <p>Vibeke: Der burde også være en liste over avlskårede tæver.</p>

	<p>Inge: Omk. hvalpeanvisning, så er reglerne omkring hvem der må stå på hvalpe listen, vedtaget på en GF, og det er kun GF der kan ændre det.</p> <p>I forbindelse med opdatering af kåringsreglement, så kan ovenstående indgå i dette arbejde.</p> <p>Herefter takkede vi Carsten for hjælpen med at styre generalforsamlingen.</p>
	<p><i>Herefter afsluttede dirigenten generalforsamlingen</i></p> <p><i>Steen takkede Carsten for hjælpen med at afvikle generalforsamlingen.</i></p>

GODT MED RETTELSE I PKT. 7 OG  
I PKT 10.

  
CARSTEN NIELSEN